

RCCSE中国核心学术期刊
中国科学引文数据库来源期刊
中文科技期刊数据库来源期刊

中国核心期刊(遴选)数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

ISSN 1006-9690

第32卷 第2期
Vol.32 No.2



中国野生植物资源

Chinese Wild Plant Resources

2

2013

主管:中华全国供销合作总社

主办:南京野生植物综合利用研究院



中国野生植物资源

第32卷第2期 2013年4月 总第149期

目次

· 综 述 ·

- 雷公藤研究进展 胡攀勇,李振麟,濮社班,等(1)
石杉科植物应用研究进展 杨维平,吴瑞云(4)

· 研究报告 ·

- 不同干燥方法对灰毡毛忍冬花蕾中活性成分含量的影响 姚正颖,张卫明,李春霞,等(8)
天韭挥发性有机化合物成分初步研究 帅小白,叶晶,吴家森,等(12)
芦苇浆纳米纤维素超声法制备工艺优化及表征 刘志明,王海英,孟围,等(15)
人参皂苷 Rb1 对油酸诱导 HepG2 细胞脂肪堆积的影响作用 陈静,祁东利,张春风,等(20)
白花蛇舌草连作土壤元素含量分析 郭林秀,谈献和,张瑜(24)
鬼针草属六种植物的同工酶电泳实验研究 刘红燕(26)

· 资源研究 ·

- 四川鼠尾草属野生观赏植物资源调查及其园林应用探究 余燕,杨在君(28)
慈溪蓼属植物资源及其利用研究 徐绍清(32)
四川省二郎山常见被子植物资源和分布特征 罗国立,邓强,刘鹏,等(37)
满山红一新变型——绿晕满山红 陈堃,李玉萍,罗凤霞(41)
乌柏的民族植物学与文化 钱学射,张卫明,石雪萍,等(42)
管花肉苁蓉资源、贸易与人工培植的调查与分析 巴哈尔古丽·阿尤甫,徐业勇,郭泉水,等(47)
民族植物学与壶瓶山油脂植物资源的保护及利用 张力,张代贵,邓涛,等(51)
甘肃五种野生花卉的种子研究 雷颖(56)
新兴蔬菜苦苣的研究与利用 张广伦,张卫明,肖正春,等(60)
六盘水酸模属植物资源的初步调查研究 翁贵英,孙爱群(64)
牛姆瓜果实的调查研究 陶光吉,杨天奉,陶光林(68)

Chinese Wild Plant Resources

Vol. 32 No. 2 Apr. 2013 Tot. No. 149

Contents

• Review •

- Research Advances on *Tripterygium wilfordii* Hu Panyong, Li Zhenlin, Pu Sheban, *et al.* (1)
Summery of the Study Progress on Huperziaceae Utilization Yang Weiping, Wu Ruiyun(4)

• Research Report •

- The Effect of Different Dehydrating Methods on the Contents of Active Constituents in Flower Buds of *Lonicera macranthoides* Yao Zhengying, Zhang Weiming, Li Chunxia, *et al.* (8)
Preliminary Analysis of Volatile Organic Compounds in *Allium victorialis*
..... Shuai Xiaobai, Ye Jing, Wu Jiasen, *et al.* (12)
Preparation Optimization and Characterization of Reed Pulp Nanocrystalline Cellulose with Ultrasonic Methods
..... Liu Zhiming, Wang Haiying, Meng Wei, *et al.* (15)
Effect of Ginsenoside Rb1 on Oleic Acid-induced Fat Accumulation in HepG2 Cells
..... Chen Jing, Qi Dongli, Zhang Chunfeng, *et al.* (20)
Analysis of Element Contents in Soil for Continuous Cropping *Hedyotis diffusa* Willd.
..... Guo Linxiu, Tan Xianhe, Zhang Yu(24)
Studies of Fingerprint on *Bidens* by Polyacryamide Gel Electrophoresis Liu Hongyan(26)

• Resources Research •

- Resource Exploration of *Salvia* Wild Ornamental Plants in Sichuan and Its Landscape Application
..... Yu Yan, Yang Zaijun(28)
Studies on *Polygonum* Resources and Utilization in Cixi Xu Shaoqing(32)
Common Angiosperms and Distribution Characteristics of Erlang Mountain, Sichuan Province
..... Luo Guoli, Deng Qiang, Liu Peng, *et al.* (37)
Rhododendron mariesii f. *viridia*, A New Species of *Rhododendron mariesii*
..... Chen Kun, Li Yuping, Luo Fengxia(41)
Ethnobotany and Culture of *Sapium ebiferum* (L.) Rozb.
..... Qian Xueshe, Zhang Weiming, Shi Xueping, *et al.* (42)
Cistanche tubulosa Resources, Investigation and Analysis of Trade and Cultivation
..... Bahargul·Ayofu, Xu Yeyong, Guo Quanshui, *et al.* (47)
Ethnobotany and Utilization and Protection of Oil Plant Resources in Mt. Huping National Reserve
..... Zhang Li, Zhang Daigui, Deng Tao, *et al.* (51)
Study on the Seeds of Five Kinds of Wild Flowers in Gansu Lei Ying(56)
Research and Utilization of A Newly Developing Vegetable; *Cichorium endivia* L.
..... Zhang Guanglun, Zhang Weiming, Xiao Zhengchun, *et al.* (60)
Primary Investigation of *Rumex* Resources in Liupanshui Weng Guiying, Sun Aiqun(64)
Investigation of *Holboelia grandiflora* Reaub Fruit Tao Guangji, Yang Tianfeng, Tao Guanglin(68)